

Requirements for Undergraduate Programmes

متطلبات القبول لبرامج البكالوريوس

A new student applicant is required to submit all of the following documents:

1. Fill out the admission application form (Online SIS Emada or in person).
2. Original Secondary School Certificate and transcript or its equivalent and/or an 'A' Level Certification from the Ministry.*
3. One (1) recent passport-size photograph.
4. A photocopy of the applicant's passport and national ID card (or equivalent).
5. Certificate of Good Moral Character.
6. Student Medical Examination issued by a medical health center endorsed by HEC.
7. If the applicant has taken any Standardized English Test such as: TOEFL score of at least 450 (paper-based) or 131 (computer-based) or its equivalent in a standardized English language test, such as 5.0 IELTS or other standardized internationally recognized English test approved by the MOE, the applicant may be exempted from taking the English foundation courses.
8. Official receipt of the non-refundable application fee.**

1. تعبئة نموذج طلب القبول (من الموقع الإلكتروني SIS Emada أو على الطالب المتقدم كافة الوثائق التالية):
1. تعبئة نموذج طلب القبول (أون لاين SIS Emada أو شخصياً).
2. شهادة الثانوية العامة الأصلية وكشف الدرجات أو ما يعادلها و/أو شهادة المستوى "أ" من الوزارة.*
3. عدد (1) صورة فوتوغرافية حديثة بحجم جواز السفر.
4. نسخة من جواز سفر مقدم الطلب وبطاقة الهوية (أو ما يعادلها).
5. شهادة حسن السيرة والسلوك.
6. شهادة طبية صادرة من مراكز طبية معتمدة من مجلس التعليم العالي في مملكة البحرين.
7. في حالة اجتياز الطالب لأي اختبار للغة الإنجليزية مثل: توفل مع حصوله على 450 على الأقل أو ما يعادلها من اختبارات اللغة الإنجليزية مثل أيلتس 5.0 أو أي اختبار آخر للغة الإنجليزية معترف به عالمياً ومعتمد من قبل وزارة التربية والتعليم، يتم إعفاء الطالب من دراسة المقررات التعليمية الأساسية للغة الإنجليزية.
8. رسوم تقديم الطلب (غير مسترجعة).**

Fee Structure

Application Fee	BHD 25.000 (non-refundable**, payable one time)
Registration Fee	BHD 50.000 (non-refundable**, payable every term)
Technology Fee	BHD 30.000 (non-refundable**, payable every term)
Tuition Fee	BHD 62.000 per credit unit (BSIB, BSBI, BSCS, BSIE, BSME)*** BHD 75.000 per credit unit (BSEnE, BSAF, BSIT)
Graduation Fee	BHD 250.000 (non-refundable**, payable one time)

* Rules and regulations of HEC-Bahrain regarding the authentication of foreign certificates and/or private school certificates are to be applied when necessary.

** Note: Refund applies only to paid tuition fees. Registration, technology and application fees are non-refundable.

*** For new students effective academic year 2025-2026.

* يجب تطبيق قواعد وأنظمة مجلس التعليم العالي في البحرين فيما يتعلق بتصديق الشهادات الأجنبية و/أو شهادات المدارس الخاصة عند الضرورة.

** ملاحظة: ينطبق الاسترداد فقط على الرسوم الدراسية المدفوعة. رسوم التسجيل والتقديم والخدمات التقنية غير قابلة للاسترداد.

*** يطبق على الطلبة الجدد بدءاً من العام الدراسي 2025-2026

Requirements for Master's Programmes

متطلبات الالتحاق ببرامج الماجستير

1. Filled out application form (Online SIS eMADA or in person).
2. Original secondary school certificate and transcript or its equivalent and/or an 'A' Level Certification.*
3. Official transcript of records for bachelor's degree or its equivalent.*
4. One (1) recent passport-size photograph.
5. Copy of passport and national ID.
6. Certificate of good moral character.
7. Official receipt of the non-refundable application fee.**

1. ملئ إستمارة الالتحاق بالجامعة (عن طريق نظام eMADA الإلكتروني، أو بالحضور شخصياً لقسم القبول).
2. شهادة الثانوية العامة الأصلية وكشف الدرجات أو ما يعادلها.*
3. كشف الدرجات لدرجة البكالوريوس أو ما يعادلها.*
4. صورة شخصية حديثة (1) بحجم جواز السفر.
5. نسخة من جواز السفر وبطاقة الهوية سارية المفعول.
6. شهادة حسن سيرة وسلوك.
7. إيصال دفع رسوم تقديم الطلب (غير مسترجعة).**

Fee Structure:

Application Fee	BHD 25.000 (non-refundable**, payable one time)
Registration Fee	BHD 50.000 (non-refundable**, payable every term)
Technology Fee	BHD 30.000 (non-refundable**, payable every term)
Tuition Fee	BHD 117.000 per credit unit (MBA) *** BHD 169.000 per credit unit (MSc DM, MSc LSCM)
Thesis or Dissertation Fee	BHD 750.000 (non-refundable** and paid upon registration of the Thesis course)
Graduation Fee	BHD 250.000 (non-refundable**, payable one time)

* Rules and regulations of HEC-Bahrain regarding the authentication of foreign certificates and/or private school certificates are to be applied when necessary.

** Note: Refund applies only to paid tuition fees. Registration, technology and application fees are non-refundable.

*** For new students effective academic year 2025-2026.

* يجب تطبيق قواعد وأنظمة مجلس التعليم العالي في البحرين فيما يتعلق بتصديق الشهادات الأجنبية و/أو شهادات المدارس الخاصة عند الضرورة.

** ملاحظة: ينطبق الاسترداد فقط على الرسوم الدراسية المدفوعة. رسوم التسجيل والتقديم والخدمات التقنية غير قابلة للاسترداد.

*** يطبق على الطلبة الجدد بدءاً من العام الدراسي 2025-2026